

22.06.2023

-/aabk

Referat af Bestyrelsesmøde i DOF Nordvestjylland, afholdt torsdag den 15. juni 2023 – via TEAMS.

Til stede: Martin (MHH), Jan (JSK), Henrik (HHN), Jes (JG), Jens Kristian (JKK), Majken (MB), Kirsten Marie (KMH), Aase (AABK).

Fraværende: Jens (JF), Gerner (GM), Thomas (TB).

.....

Ad 1. Den endelige godkendelse af referat fra det seneste møde, den 4. maj

Referatet godkendtes med de af MHH fremsendte rettelsers.

Ad 2. Godkendelse af dagsorden

Bestyrelsen godkendte den udsendte dagsorden. Desuden ønskes Virksomhedssponsorater sat på under punkt 4.

Ad 3. Konstituering

Kasserer: Der mangler endnu 3 digitale signaturer, inden registreringen af JSK som kasserer er ok.
Næstformand: HHN takkede nej til MHH's forespørgsel om denne post. Henvendelser/opgaver som formanden ikke kan løse, videresendes til den person, der naturligt kan løfte opgaven. Bliver det et problem, tages punktet op igen.

Arrangementsudvalg: JSK indtræder, når han omkring årsskiftet går på nedsat tid.

Webmaster: Efter nogen snak frem og tilbage blev HHN webmaster på "det tekniske" og tager kontakt til Jens Søgaard herom. AABK er webmaster på det "administrative".

Redaktør: Det er vigtigt, at en redaktør har kendskab til lokalafdelingen. KMH vil prøve at udarbejde "stillingsannonce" for redaktørposten. Hun sender udkast til bestyrelsen til kommentering. Når den er godkendt, sættes opslaget på hjemmesiden, på FB og udsendes til de medlemmer, der er på maillisten (Christian Bøggild).

Der er udsendt DOF nøgle, hvor nye bestyrelsesmedlemmer mangler. MHH sender navnene til Fuglenes Hus.

Det er tidligere aftalt, at bestyrelsen på næste fysiske møde i august gennemgår repræsentanterne for diverse råd og får dem rettet på hjemmesiden.

MB blev budt velkommen til bestyrelsen og fortalte lidt om sin baggrund.

Ad 4. Nyt fra bestyrelsen

Gorm Wæhrens har anmodet om kørepenge i forbindelse med et DN arrangement. Bestyrelsen bevilgede dette.

DOF mødelokale på Mors. JKK tager kontakt for at høre, om lokalet er ledigt mandag den 21. august. MHH har efterfølgende bekræftet, at lokalet er booket til denne dato.

MHH oplyste, at mødelokalet i Vejlernes Informationscenter er ok lørdag den 23. september og søndag formiddag den 23. september i forbindelse med Visionsmødet. MHH tilretter invitationen fra sidste år med hvem, der inviteres, eller rettelsers i øvrigt.

MHH oplyste, at Naturmødet i Hirtshals havde været godt besøgt med mange DOF'ere, og at de havde fået gode snakke med erfarne fuglekiggere og nybegyndere. Han opfordrer til, at man deltager i mødet til næste år, hvis muligt, og eventuelt tager en tårn på standen. Han oplyste, at DOF centralt tager til mødet igen næste år. DOF deltager ikke i Folkemødet på Bornholm.

DOF NV's 50 års jubilæum: AABK oplyste, at der ikke havde været afholdt møde i jubilæumsudvalget siden sidst. Receptionen var foreslået til den 4. november, men denne dag er der møde for alle fugletællere, og den 3. weekend er der repræsentantskabsmøde, så udvalget vil nok arbejde med lørdag den 11. november som mulig dato.

KMH fortalte om virksomhedssponsorater. Lars Engmark har skrevet, at alle lokalafdelinger kan tænke over virksomheder, de kunne kontakte: <https://minside.dof.dk/virksomhedssponsor/>.

Bestyrelsen diskuterede fordele og ulemper ved virksomhedssponsorater.

Ad 5. Feltprojekter NP Thy mm

HHN oplyste, at de er godt i gang, og at der havde været afholdt intro-møde, men han var blevet kontaktet om, at vi træder ind over Miljøstyrelsens arbejde. Aftalen var blevet, at vi fortsætter og koordinerer med Miljøstyrelsen, så de samme projekter i NP Thy ikke dækkes af begge partner.

Ad 6. Beretning fra arrangementsudvalget, herunder gråmejserne

AABK oplyste, at der er modtaget ture for Gråmejserne samt DOF ture. JG mente, at indlæg i Fugle&Natur bør droppes. JSK mente, at vi skulle fortsætte med det, indtil det droppes af DOF centralt. KMH oplyste, at DOF centralt gerne vil droppe det, men det vil lokalafdelingerne ikke.

På næste møde i Arrangementsudvalget drøftes, om vi eventuelt kun skal henvise til, at man kan se ture og arrangementer på DOF NV's hjemmeside og FB og ved udsendelse af mail. Tages med på visionsmødet.

Ad 7. Naturpolitisk udvalg

JG har talt med Jens Jørgen Pedersen, Grønt Råd. De har aftalt, at hvis det er muligt, deltager JG også i møderne.

Ad 8. Økonomi

Intet til referat.

Ad 9. Aktuel status for medlemstal, nyheds- og velkomstbreve, henvendelser via hjemmeside

Behandlet under punkt 4.

Ad 10. Hjemmeside og Facebook

Behandlet under punkt 4.

Ad 11. Kommende møder i 2023

Næste bestyrelsesmøde afholdes mandag den 21. august i mødelokalet på Frøslev Skole.

Ad 12. Eventuelt

Da JG på grund af mange rejser ikke deltager i bestyrelsesmøderne på lige fod med øvrige medlemmer, ville han vide, om vi ønsker, han skal deltage på anden måde. Bestyrelsen ønsker, at han fortsætter med at deltage i de møder, han har mulighed for. Så kan det tages op igen i forbindelse med generalforsamlingen i 2024.

HHN oplyste, at der er 2 par ynglende brushøns på Vejlerne.

Referent

Aase Busk Kristensen